










 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

 المجمعة المكثفة  تقرير المراجعة عن المعلومات المالية المرحلية
 

 إلى السادة أعضاء مجلس الإدارة المحترمين
 وشركاتها التابعة   ش.م.ك.ع.  -  الوطنية للخدمات البترولية الشركة 

 دولـة الكويـت 
 

 مقدمة 
ش.م.ك.ع. )"الشركة الأم"( وشركاتها    -   شركة الوطنية للخدمات البترولية لراجعنا بيان المركز المالي المرحلي المجمع المكثف المرفق للقد  

في   )"المجموعة"( كما  الملكية  2023مارس    31التابعة  في حقوق  والتغيرات  الآخر  الشامل  الخسائر والدخل  أو  الأرباح  بيانات  ، وكذلك 
ة  نقدية المرحلية المجمعة المكثفة لفترة الثلاثة أشهر المنتهية آنذاك. إن إعداد وعرض هذه المعلومات المالية المرحلية المجمعة المكثف والتدفقات ال

ا حول  "التقارير المالية المرحلية" من مسؤولية إدارة الشركة الأم. إن مسؤوليتنا هي التعبير عن استنتاجن   34وفقاً لمعيار المحاسبة الدولي رقم  
 هذه المعلومات المالية المرحلية المجمعة المكثفة بناء على مراجعتنا.

 
 نطاق المراجعة 

"مراجعة المعلومات المالية المرحلية المجمعة المكثفة من قبل المدقق المستقل    2410لقد تمت مراجعتنا وفقاً للمعيار الدولي لمهام المراجعة رقم  
لية المرحلية المجمعة المكثفة تشتمل مبدئياً على توجيه استفسارات للموظفين المسؤولين عن المعلومات  للمنشأة". إن مراجعة المعلومات الما

ما هو مطبق في عملية   المالية والمحاسبية، وتطبيق الإجراءات التحليلية وإجراءات المراجعة الأخرى. إن نطاق المراجعة الفعلي أقل من
الدولية وهي بالتالي لا تمكننا من التأكيد على أننا على علم بكافة الأحداث الهامة التي من الممكن تحديدها خلال  التدقيق وفقاً لمعايير التدقيق  

 عملية التدقيـق، وبناءاً عليه فإننا لا نبدي رأيا يتعلق بالتدقيق. 
 

 الاستنتاج  
إلى مراجعتنا، لم يرد إلى علمنا ما يجعلنا نعتقد بأن المعلومات الم الية المرحلية المجمعة المكثفة المرفقة لم تعد، من جميع النواحي  استناداً 

 . 34المادية، وفقاً لمعيار المحاسبة الدولي رقم 
 

 آخر أمر 
ديسمبر    31، والبيانات المالية المجمعة للسنة المنتهية في  2022مارس    31المنتهية في    للفترة المكثفة    المجمعة  إن المعلومات المالية المرحلية 

ً استنتاج  امعليهوالذي أبدى    ،مراجعتها / تدقيقها من قبل مراقب حسابات آخر  ت، قد تم2022 ً / رأي   ا  2022مايو    15غير متحفظ بتاريخ    ا
 على التوالي.  2023مارس  16و
 

 ة الأخرى المتطلبات القانونية والتنظيميحول تقرير 
إلى مراجعتنا، فإن المعلومات المـالية المرحلية المجمعة المكثفة متفقة مع ما هو وارد في دفاتر الشركة الأم،    بالإضافة إلى ذلك، وإستناداً 

مخالفات لأحكام قانون  ، أية  2023مارس    31وحسب ما ورد إليه علمنا وإعتقادنا، لم يرد إلى علمنا خلال فترة الثلاثة أشهر المنتهية في  
ولائحته التنفيذية والتعديلات اللاحقة عليهما أو لعقد التأسيس والنظام الأساسي للشركة الأم والتعديلات اللاحقة    2016لسنة    1الشركات رقم  

 عليهما على وجه كان من الممكن أن يؤثر مادياً في المركز المالي للشركة الأم أو على نتائج أعمالها.
 

في شأن هيئة أسواق المال وتنظيم الأوراق المالية    2010لسنة    7ل مراجعتنا، لم يرد إلى علمنا وجود أية مخالفات مادية للقانون رقم  كذلك خلا 
يؤثر مادياً في المركز   كان من الممكن أن ، على وجه 2023مارس  31ولائحته التنفيذية والتعديلات اللاحقة عليهما خلال الفترة المنتهية في 

 لي للشركة الأم أو نتائج أعمالها.الما
 
 
 
 

 دولة الكويت 
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 نايف مساعد البزيع
 91مراقب حسابات مرخص فئة أ رقم  

RSM  البزيع وشركاهم 
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 وشركاتها التابعة ش.م.ك.ع. - الوطنية للخدمات البترولية الشركة
 )غير مدقق(المرحلي المجمع المكثف  والدخل الشامل الآخربيان الأرباح أو الخسائر 

  2023مارس  31المنتهية في  للفترة
 )جميع المبالغ بالدينار الكويتي(

 

   
 الثلاثة أشهر المنتهية في 

 مارس  31 
 2022  2023  ات إيضاح 

      
 6,975,860   10,077,801   9 خدمات  المبيعات والإيرادات 

 (5,503,219)  ( 7,210,879)   المقدمة  خدمات ال مبيعات والتكلفة 
 1,472,641    2,866,922    مجمل الربح 

      
 70,540    193,858    إيرادات فوائد 

 21,400    14,097   10 إيرادات استثمارات 
 30,959    ( 10,338)   أخرى  إيرادات  )خسائر(  صافي

 (509,781)  ( 699,517)  11 عمومية وإدارية  مصاريف
 1,085,759    2,365,022    ومكافأة أعضاء مجلس الإدارة   الضرائبربح الفترة قبل 

      
 (10,858)  ( 23,651)   حصة مؤسسة الكويت للتقدم العلمي 

 (31,834)  ( 64,617)   الوطنية ضريبة دعم العمالة 
 (12,734)  ( 25,847)   الزكاة

 (16,286)  ( 35,476)   مكافأة أعضاء مجلس الإدارة 
 1,014,047    2,215,431    ربح الفترة 

 1,014,047    2,215,431    مساهمي الشركة الأم ربح الفترة الخاص ب
      

      الدخل الشامل الآخر للفترة : 
لاحقاً إلى بيان الأرباح أو الخسائر المرحلي   ممكن أن يعاد تصنيفهبند 

      المجمع المكثف: 
 -  490    عملات أجنبية رجمة تعديلات ت 

 1,014,047    2,215,921    مجموع الدخل الشامل للفترة 
 1,014,047    2,215,921    مجموع الدخل الشامل الخاص بمساهمي الشركة الأم 

      
 10.45    22.84   12 ربحية السهم الأساسية والمخففة الخاصة بمساهمي الشركة الأم )فلس( 

 
 

 . المرحلية المجمعة المكثفة  المالية المعلومات من  جزءاً  ( تشكل 17( إلى )1المرفقة من )إن الإيضاحات 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

  



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
REPORT ON REVIEW OF INTERIM CONDENSED CONSOLIDATED FINANCIAL INFORMATION 
 
 
To the Board of Directors of 
National Petroleum Services Company - K.S.C.P. and its Subsidiaries 
State of Kuwait 
 
Introduction 
We have reviewed the accompanying interim condensed consolidated statement of financial position of National 
Petroleum Services Company - K.S.C.P. (the “Parent Company") and its subsidiaries (“the Group”) as at March 31, 2023, 
and the interim condensed consolidated statements of profit or loss and other comprehensive income, changes in equity 
and cash flows for the three months period then ended. The management of the Parent Company is responsible for the 
preparation and presentation of this interim condensed consolidated financial information in accordance with International 
Accounting Standard 34, “Interim Financial Reporting”. Our responsibility is to express a conclusion on this interim 
condensed consolidated financial information based on our review. 
 
Scope of Review 
We conducted our review in accordance with International Standard on Review Engagements 2410, "Review of interim 
condensed consolidated financial information performed by the Independent Auditor of the entity”. A review of interim 
condensed consolidated financial information consists of making inquiries, primarily of persons responsible for financial 
and accounting matters, and applying analytical and other review procedures. A review is substantially less in scope than 
an audit conducted in accordance with International Standards on Auditing and consequently does not enable us to obtain 
assurance that we would become aware of all significant matters that might be identified in an audit. Accordingly, we do 
not express an audit opinion. 
 
Conclusion  
Based on our review, nothing has come to our attention that causes us to believe that the accompanying interim 
condensed consolidated financial information is not prepared, in all material respects in accordance with International 
Accounting Standard 34. 
 
Other Matter 
The interim condensed consolidated financial information for the period ended March 31, 2022, and the consolidated 
financial statements for the year ended December 31, 2022, were reviewed / audited by another auditor who expressed 
unmodified conclusion / opinion thereon on May 15, 2022, and March 16, 2023, respectively. 
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Report on Other Legal and Regulatory Requirements 
Furthermore, based on our review, the interim condensed consolidated financial information is in agreement with the 
books of account of the Parent Company. We further report that, to the best of our knowledge and belief, we have not 
become aware of any violations of the Companies Law No. 1 of 2016 and its Executive Regulations, as amended or of 
the Parent Company’s Memorandum of Incorporation and Articles of Association, as amended during the three months 
period ended March 31, 2023, that might have had a material effect on the business or financial position of the Parent 
Company. 
 
We further report that, during the course of our reviews, we have not become aware of any material violations of Law  
No. 7 of 2010 and its Executive Regulations, as amended relating to the Capital Markets Authority and Regulating 
Securities Activities during the period ended March 31, 2023, that might have had a material effect on the Parent 
Company’s financial position or results of its operations. 
 
 
 
 
 
State of Kuwait 
May 14, 2023 

Nayef M. Al Bazie 
License No. 91-A 
RSM Albazie & Co. 





 
NATIONAL PETROLEUM SERVICES COMPANY - K.S.C.P. AND ITS SUBSIDIARIES 
INTERIM CONDENSED CONSOLIDATED STATEMENT OF PROFIT OR LOSS AND OTHER COMPREHENSIVE 
INCOME (UNAUDITED) 
FOR THE PERIOD ENDED MARCH 31, 2023  
(All amounts are in Kuwaiti Dinar) 
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Three months ended 

 March 31 

 Notes  2023  2022 
      
Sales and services revenue  9  10,077,801  6,975,860 
Cost of sales and services rendered   (7,210,879)  (5,503,219) 

Gross profit   2,866,922  1,472,641 
      
Interest income   193,858  70,540 
Investment income 10  14,097  21,400 
Net other (loss) income   (10,338)  30,959 
General and administrative expenses 11  (699,517)  (509,781) 
Profit for the period before taxes and Board of Directors’ 

remuneration   2,365,022  1,085,759 
      
Contribution to Kuwait Foundation for the Advancement of Sciences 
(KFAS)   (23,651)  (10,858) 
National Labor Support Tax (NLST)   (64,617)  (31,834) 
Zakat   (25,847)  (12,734) 
Board of Directors’ remuneration   (35,476)  (16,286) 
Profit for the period   2,215,431  1,014,047 

Profit for the period attributable to the Parent Company’s  
shareholders   2,215,431  1,014,047 

      
Other comprehensive income for the period:      
Item that may be reclassified subsequently to the interim condensed 

consolidated statement profit or loss:      
Foreign currency translation adjustments   490  - 

Total comprehensive income for the period   2,215,921  1,014,047 

Total comprehensive income attributable to the Parent Company’s 
shareholders   2,215,921  1,014,047 

      
Basic and diluted earnings per share attributable to the Parent 

Company’s shareholders (fils) 12  22.84  10.45 

 
 

The accompanying notes from (1) to (17) form an integral part of the interim condensed consolidated financial 
information. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
  


